

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Wolfgang Bücherl

Team leader "Health Strategy", Directorate-General for Health and Consumers, European Commission, Belgium / Leiter des Teams für Gesundheitsstrategie, Generaldirektion «Gesundheit und Verbraucher», Europäische Kommission, Belgien

Curriculum Vitae (english)

Since 2011, Wolfgang Bücherl has been in charge of the strategy team within the 'health strategy and international' unit of the European Commission's Directorate-General for Health and Consumers, located in Brussels. Last year, the unit developed the European Commission's Investing in Health approach. It coordinates in particular the EU Health Strategy both within the Commission as well as with other EU institutions.

Wolfgang Bücherl previously worked in the Directorate-General for Employment, Social Affairs and Inclusion, where his roles included speechwriter for the Commissioner and policy officer for evaluation and impact assessments. In addition, he was previously employed as an academic at the Ludwig-Maximilians-Universität München.

Curriculum Vitae (deutsch)

Wolfgang Bücherl leitet seit 2011 das Strategie-Team im Referat «Gesundheits-Strategie und Internationales» der Generaldirektion «Gesundheit und Verbraucher» der Europäischen Kommission in Brüssel. Das Referat entwickelte im vergangenen Jahr den Ansatz «In Gesundheit Investieren» der Europäischen Kommission und koordiniert v.a. die Umsetzung der Europäischen Gesundheitsstrategie, sowohl innerhalb der Kommission als auch mit anderen EU-Institutionen.

Zuvor arbeitete Wolfgang Bücherl in der Generaldirektion «Beschäftigung, Soziales und Integration», unter anderem als Redenschreiber des Kommissars und als Referent für Evaluation und Folgenabschätzung, und als wissenschaftlicher Mitarbeiter an der Universität München.